
VYHODNOCENÍ DOTAZNÍKU PRO RODIČE DĚTÍ MATEŘSKÉ ŠKOLY 

„Zelený ráj“     2016/2017 

 

 

            Milí rodiče, děkujeme za vyplnění a vrácení tohoto dotazníku - 

anonymně. Kolektiv naší školy je se spoluprací z vaší strany spokojen, ale 

rádi bychom znali vaše názory, které se vám z nějakého důvodu nemusí vždy 

dobře vyjadřovat“ z očí do očí“. Vyplněný dotazník jsme vyhodnotili a touto 

formou vás chceme informovat o jeho výsledcích tak, abyste měli možnost 

posoudit i názory ostatních rodičů. Na některé otázky vám školka odpoví 

(vyznačeno modrou barvou). Moc děkujeme za vaše třeba i nepříjemné 

připomínky, nad kterými se tak můžeme zamyslet.    

- z 80-ti rozdaných dotazníků (byla velká nemocnost dětí…) se školce vrátilo 

50  

                                                      Kolektiv zaměstnanců naší školy 

 

odpovědi rodičů budou označeny zelenou barvou 

odpověď, či poznámky školky budou označeny modrou barvou 



 

 Máte zájem využít nabídku plavání?(10x krytý bazén v Hustopečích - 

jedno dítě1450,-Kč) 

 

    ano  odpovědělo 42 rodičů   ne   odpovědělo 7 rodičů   

 

         jiné odpovědi rodičů:  ještě nejsme rozhodnutí - tak na 50% 

 

          

odpověď školky: Na předplavecký kurz začne školka jezdit od 28. 2. 2017 

(úterý) a pak pravidelně každé úterý (kromě svátků, prázdnin - tyto dny budou 

nahrazeny…). Cena celého kurzu je 1 450,-Kč za 10 lekcí plavání a dopravu 

autobusem. Na plavání děti potřebují jen plavky (ne kraťasové), ručník, malé 

pití, nějakou mlsku - vše v batůžku. Odjíždět se bude vždy v 9:15, hodina 

plavání je od 10:00 do 11:00 hodin, takže děti přijedou později na oběd, čas 

ještě upřesníme po prvním plavání. Svačinka bude ještě před odjezdem ve 

školce. 

 



 Podle vyhlášky o školním stravování má každé dítě dostávat určité 

množství potravin (spotřební koš dítěte předškolního věku - což je vyváženost 

jednotlivých potravin dle předpisu…) - Jak má podle vás postupovat 

učitelka, když vaše dítě odmítá některé potraviny (mléko a mléčné výrobky, 

ovoce zeleninu…)? 

 

další odpovědi rodičů: s odpovědí NENUTIT, NABÍZET - odpovědělo 13, 

NEODPOVĚDĚLO 7 rodičů (rada ze strany rodičů - vysvětlovat, pobízet ať 

dítě ochutná …5 rodičů, NENUTIT!!!...13 rodičů, nenutit a informovat rodiče 

…2 rodiče, nenutit a dát jinou variantu…1 rodič, postrčit a nenutit…2 rodiče, 

důrazně nabídnout!...1 rodič, ovoce a potraviny v pevných obalech a ponechat 

ve skříňce…,   zkusit přemluvit, ale nenutit…, něco vymyslet, ať sní aspoň 

trochu sní…,  

 

odpověď školky: Dětem jídlo v žádném případě nenutíme, snažíme se co 

nejvíce motivovat a přesvědčovat… S jinou možností je problém - jak je 

možné dopředu odhadnout, kolik dětí by chtělo jinou variantu svačinky? 

(nezapomínejme - má to i opačný efekt - některé děti něco nechtějí - jiné už 



také ne - je to jak lavina). Pokud dítě nechce pomazánku na svačinku - vždy ji 

z chleba smažeme dolů podle přání dětí hned, jak ji alespoň trošinku 

ochutná…v dotazníku každého dítěte máme od rodičů napsáno, co nejí - 

snažíme se vyhovět, ale také stále zkoušíme kompromis - ať aspoň ochutná…  

 

 Máte nápad, jak obohatit jídelníček ve školce? 

 

odpovědi rodičů: maximální příjem ovoce a zeleniny (pokud možno v bio 

kvalitě a místní produkce…, spíše, než obohatit, tak vyřadit jídla typu 

buchtičky s krémem, knedlíky…, ne …5x, dala bych ochucené mléko -

vanilkové, jahodové, na svačinky…, za mě je jídelníček pestrý…, více ryb, 

více cereálního pečiva, více luštěninových pomazánek…, vše ok…, nemáme 

zvláštní požadavky…, zeptat se rodičů a dětí, co rádi jedí a zařadit do 

jídelníčku…, zaměřit se na pitný režim - zdá se mi, že děti málo pijí…, 

doplňková strava “něco do ruky“ např. Müsli tyčinka…, jsme 

spokojeni…, jsme s jídelníčkem spokojeni i naše dítě…, je dostatečně 

bohatý…, dodat do jídelníčku ryby - filé, lososa - hlavní chod…, větší 



porce ve škole…, jsme spokojeni - pestřeji doma nevařím…, na 

svačinku třeba kaši místo pečiva, více netradičních obilovin jako přílohu 

(kuskus, bulgur, kroupy)…, je skvělý - vyvážený… 
 

odpověď školky: o „spotřebním koši“ jsem se zmiňovala v předešlé 

odpovědi…je potřeba si uvědomit, že celodenní strava dítěte předškolního 

věku je v ceně 30,- Kč a to za dvě svačinky a oběd…jen Müsli tyčinka, nebo 

ochucené mléko rozhodně musí převýšit cenu jedné svačinky (což je 8,50 a 

6,50,- Kč v případě odpolední svačinky) ovoce i zeleninu dětem dáváme 

v miskách namíchanou z několika druhů, takže mají možnost výběru 

v dostatečném množství… Pitný režim je dětem k dispozici po celou dobu 

pobytu v MŠ a dolévá se dle potřeb jednotlivých dětí…, Dětí jsme se nedávno 

ptali, co by chtěli ke svačině, či obědu - výsledek je: “špagety s kečupem a 

tousty“ - obojí je již zařazeno v jídelníčku našimi šikovnými a flexibilními 

kuchařkami 

 

 Víte, že je nutné odhlásit dítě do 8, 00 hodin v případě jeho 

nepřítomnosti? 



 

ano odpovědělo 50 rodičů 

 

  Spolupráce s rodiči je ze strany školky dostatečná? (vstřícnost, ochota, 

pestrost aktivit…) 

 

   ano  odpovědělo 48 rodičů      ne   žádný rodič 

 

    

další odpovědi rodičů: ano skvělá…, ano, ale jsou i jiné formy, než ty 

stávající… 

odpověď školky: nové formy vítáme…ale zatím jsme nic jiného 

nevymyslely…velmi rády se přiučíme… 

 

 Akcí pořádaných školkou je dost (velmi málo, moc)? 

 

  dostatek  29x                       ano  21x   

                 



další odpovědi rodičů: jsem velmi spokojena…, ano, ale může jich být klidně 

více…, více setkání s rodiči…, ano skvělé - jsou nápadité pro celý kolektiv 

dětí/věkově…, připravujete opravdu bohatý program…, ne… 

 

odpověď školky: K přehledu všech akcí pořádaných školkou s dětmi, nebo i 

akce pro děti a rodiče je k dispozici v psané formě kronika školky (bývá 

vystavena na hlavní chodbě). V elektronické podobě se snažíme aktualizovat 

(časově velmi náročné) webovky, kde najdete dokumentaci akcí podle ročních 

období (kliknout na obrázek), ale i z běžných činností ve třídách - okénko „O 

NÁS“- „pojďte se k nám podívat“.  

 

    Jaká další akce v rámci MŠ by se vašemu dítěti líbila? 

 

další odpovědi rodičů: návštěva policie…, nic víc…3x, akcí je dostatek…, 

možnost kroužků…, více hudebních programů…, seznamování se 

zvířátky…, využít vše co je dostupné a přijatelné…, práce s interaktivní 

tabulí…, něco se zvířátkama…, vycházky do přírody…, řemeslníci…, 

angličtina…4 rodiče,  výlet do Planetária v Brně…, doktoři tu ještě 



nebyli…, setkání s pohádkovými postavičkami…, více cvičení…, tanečky… 

3 rodiče…,  výlet do ZOO - 2x…, divadlo…  

 

odpověď školky: Pro setkání s pohádkovými postavami plánujeme také 

letos (již po osmé) „ZÁMECKÉ ČTENÍ“ - společné odpoledne na zámku, 

kam děti i dospělí mohou přijít v kostýmech. Zde je možnost poslechnout si 

četbu několika pohádek v prostorách mikulovského zámku - letos 

v Nástupním sále v neděli 19.3. ve 14 hodin na téma „Pohádky Václava 

Čtvrtka “. Děti zde po přečtení pohádek  mohou i kreslit, hrát si, soutěžit … 

(Myslím, že i pánovaný karneval ve školce je setkání s pohádkou)…, 

Nabídnout můžeme ještě společnou jarní brigádu s opékáním špekáčků…, 

odpoledne s kávičkou maminkám k jejich svátku… Konec roku s rozloučením 

s předškoláky… 

Návštěva policie a hasičů již proběhla a policie bude ve školce ještě 22.3.…, 

Vycházka do jeskyně na Turold se také (jako každoročně plánuje), ovšem jen 

s předškoláky (malé děti se bojí a je to pro ně po všech těch schodech uvnitř 

jeskyně náročné…). S dětmi do přírody chodíme běžně v rámci vycházek - 

naše školka je zaměřena na environmentální výchovu, což je hlavní myšlenka 



našeho Školního vzdělávacího plánu… tanečky ve školce probíhají nejen 

v rámci Korálek, ale také při karnevalu i při běžných denních činnostech při 

hrách dětí…, angličtinu zatím nezařazujeme, neboť naše školka se soustředí 

na logopedickou prevenci, kdy více jak polovina našich dětí má problémy 

s výslovností… solnou jeskyni jsme plánovali, ale nebyly splněny požadavky 

školky na prostředí solné jeskyně, které jsme požadovaly pro děti zlepšit…, 

řemeslníky zkoušíme ze všech stran - ne vždy je to pro tolik dětí možné… 

 

 

 Jste dostatečně informováni o činnostech dětí v mateřské škole? 

               

           ano  odpovědělo 48 rodičů ne  odpověděl 1 rodič 

                 

            

jiné odpovědi rodičů: preferovali bychom jinou formu, než nástěnku a 

časopis…, jsem dostatečně informována jak od dítěte, tak z výstavek…. 

 



 odpověď školky: Informace o činnostech dětí v mateřské škole jsou 

aktualizovány na nástěnkách každé šatny (u vybraného obrázku) - zde můžete 

vyčíst právě probíhající téma a k němu činnosti, které děti během dne měly 

možnost plnit. Tyto informace mohou sloužit rodičům k získání přehledu, aby 

mohli své dítě motivovat k rozhovorům o čase stráveném ve školce, či s dětmi 

doma společně přichystat vhodné doplňky k tématu (knížky, hry…), které by 

více doplnily nabízené aktivity. Zároveň se tímto způsobem může rozhodně 

ještě více prohloubit spolupráce a jednotnost školky s rodinou, která je velmi 

důležitá.  

Chtěli bychom připomenout, že se můžete kdykoliv a na cokoliv zeptat p. 

učitelek i mimo jejich přímou práci s dětmi při předem smluvené schůzce. 

 

K informování o jednotlivých akcích školy jsou vyvěšeny vždy alespoň 5 dní 

předem viditelné poutače naproti schodišti. K informacím slouží i školní 

časopis Myšpulín a webovky, které z většiny navštěvujete…informace najdete 

pod tlačítkem „co nás čeká“ zde je vyvěšen plakát stejný jako ve školce i 

s datem. Vždy na začátku měsíce je na webu, na nástěnce i ve vitríně vystaven 

seznam akcí na daný měsíc i s daty tak, jak jste zvyklí z Myšpulína. Výběr 



termínů jednotlivých akcí se musí konzultovat i s jinou organizací (policií, 

zámkem, knihovnou, jeskyní …) a proto se nedají pro vás dříve zveřejňovat. 

Jiná forma nás zatím nenapadla… 

 

 Volí učitelka ve třídě správný přístup k vašemu dítěti? 

 

           ano  odpovědělo 45 rodičů    ne   žádný z rodičů 

 

další odpovědi rodičů: nevím - nemohu posoudit - nejsem u toho…, ano i ne 

- to je těžká otázka…, asi…, doufám…, paní Bělská + Lukášková - jsme 

spokojeni…  

 

odpověď školky: Jakýkoliv problém co nejdříve řešte s učitelkou popřípadě 

s ředitelkou. Vše se dá řešit i na předem smluvené individuální schůzce, jen je 

potřeba o problému vědět…Pokud nechcete řešit problém ústně - popište ho a 

vhoďte kdykoliv do schránky ve vestibulu dole na chodbě. 

 

 



 Přivítali byste vyšetření zraku vašich dětí odbornou firmou u nás v MŠ?   

 

      ano   odpovědělo 41 rodičů  ne    3 rodiče  

 

další odpovědi rodičů: nevím, není to nutné…, ne, pokud je problém, chci 

být u toho a řešit to s naší dětskou lékařkou…, ano určitě…,  

 

 

 Máte dostatek možností zeptat se na cokoliv, co se týká vašeho dítěte?   

 

      ano   odpovědělo 50 rodičů  ne    žádný z rodičů 

 

další odpovědi rodičů: Ano, na cokoliv se zeptám, vždy dostanu odpověď -

učitelky jsou příjemné, s jejich odpovědi jsem vždy spokojená…, ano, ale 

měsíční konzultační hodiny pro zájemce by byly vhodné…, jiná pravidelná 

forma by byla lepší…vždy si uč. udělá chvilku mezi dveřmi při 

příchodu/odchodu z MŠ…, asi vše upřesnila konzultace… 

 



 

odpověď školky: Pokud jde o běžnou rychlou každodenní komunikaci, 

zeptejte se kdykoliv učitelek… Pro podrobnější záležitosti vám nabízíme 

individuální konzultace 2x za rok, ale také si můžete s učitelkou popřípadě s 

ředitelkou předem smluvit schůzku mimo stanovený termín … 

 

 

 Zdá se vám komunikace rodič x učitelka dostatečná?           

 

 ano  odpovědělo 49 rodičů  ne  1 z rodičů 

 

další odpovědi rodičů: ano, když nejsou potíže…, věnujeme se sobě v šatně, 

na chodbě…,  

 

odpověď školky: obdobné jako v předchozí odpovědi - zeptejte se na cokoliv, 

kdykoliv…  

 

 



 Je pobyt ve školce pro vaše dítě přínosem? 

 

           ano  odpovědělo 50 rodičů  ne  žádný z rodičů 

 

další odpovědi rodičů: ano velkým…, určitě…, 100% i doma děláme co 

v MŠ…, doma opakujeme, napodobujeme… 

 

 Je vaše dítě ve školce spokojené? 
 

ano   odpovědělo 48 rodičů    ne  žádný z rodičů 

 

jiné odpovědi rodičů : 100%..., moc…, ano - asi… 

 

 Jak hodnotíte prostředí školky? 

 

 odpovědi rodičů: příjemné…10x, pěkné…2x, velmi pozitivně…, krásné…, 

moderní…, útulné…, pestré…, přátelské…5x, příjemné - líbí se mi výzdoba 

z dětských obrázků…, vybavení pro děti je vhodné…, podnětné…, 



krásné…3x, barevné…, hravé…, přátelské…aktuální…, hodnotím  

kladně…3x…, milé…, výborné…, Duhovka se neustále zvelebuje, což je 

super…, inspirativní…, krásné okolí + zahrada…, vstřícné…, čisté, 

přizpůsobené dětem…, podnětné,  rodinné, útulné, přátelské…, pestré, 

kreativní, přívětivé…, velmi dobré…, 1…, 1*…, uvolněné - příjemná 

atmosféra…, domácí a osobní…, jsem spokojená…, velmi pěkná školka na 

Habánské…, dobré, ale prostředí je o lidech a ti jsou v Duháčcích báječní…  

 

 Víte o tom, že jeden z bodů ve školním řádu je předávat učitelce dítě do 

třídy??..... 

 

    ano  odpovědělo 50 rodičů         ne      žádný  rodičů        

 

 Jaký názor máte na to, že si děti nosí hračky z domova-myslíte, že je to 

vhodné?......    

     

  odpovědi rodičů: ano…9x, není to vhodné…4x, ano, ale jen jedna…,  1 

hračka…3x, vhodné to není, pokud má dítě “berličku“, aby mu nebylo 



smutno, tolerovat, poprosit o úklid do skříňky po chvilce…, ano vhodné…, 

pokud se jedná o plyšáky na spaní je to vhodné, jinak nevhodné…, proč by 

nemohlo? má citovou vazbu - pomáhá mu to po citové stránce, ničemu to 

nevadí…, někdy ukázat kamarádům, mazlíka na spaní …, ano souhlasím, dítě 

se tak cítí lépe…, nevidím v tom problém.., nevadí mi to, pokud to nevadí 

paní učitelce…, pokud pomůže s odloučením od rodičů…, jelikož může 

docházet k potyčkám, kvůli oblíbené hračce…, myslím, že to vhodné není -

byla bych pro zákaz…, v rozumné míře - max 1 kus…, jedna, dvě hračky jsou 

v pořádku - dítě má kus domova sebou a méně teskní…, v omezeném 

množství, ale dítě si za ni zodpovídá samo - musí si ji hlídat…, vítám to…, 

myslím, že to vhodné není…jen ze začátku kvůli adaptaci….jinak ať se učí, že 

ve školce mají i jiné hračky než doma… systém hraček ve skříňce se nám jeví 

jako dobrý…, ano, pokud to nevadí vám…, plyšák na spaní ano, jiné hračky 

ne…,pokud pro dítě je snazší odloučení a začlenění - pokud je to předškolák, 

tak může přijít bez hračky…, 

 mazlík na spaní ano…mě to nevadí, ovšem nevím, pokud bysme někomu 

z kamarádů dané hračce ublížili - rozbili jak bych to řešila - taky učitelka má 

v tu chvíli“ těžkou práci“, plyšáci na spaní nevadí, jinak nechat ve 



skříňce…ne, ale bojuji s dcerou každý den - nechce pochopit, že hračky musí 

zůstat doma… 

 

odpověď školky: Z pohledu učitelek je nošení hraček spíše nevhodné, protože 

není v našich silách hlídat každou malou hračku (některé děti chodí i s malou 

igelitkou, či kufříkem plným drobností, autíček, nebo s legem, které se lehce 

zamíchá se školkovým…). Naše zkušenosti ukazují, že si děti většinou se 

svými hračkami ani nehrají a jsou všude po třídě… Ve školce máme spoustu 

velmi vhodných hraček a didaktických pomůcek pečlivě vybraných, které děti 

podporují v různých směrech (rozvoj logického myšlení, rozvoj jemné a hrubé 

motoriky, objevování, experimentování, tvoření…) Zkuste doma zvážit…. 

proti mazlíkům na spaní nemáme vůbec nic… 

 

 Víte,  na koho byste se obrátili v případě jakékoliv stížnosti? 

 

ano    odpovědělo  50 rodičů         ne   žádný z rodičů 

 



odpověď školky: Ze strany školky není žádnou překážkou vyřešit jakýkoliv 

problém - nejprve se obraťte na učitelky ve třídách poté na ředitelku. Pokud se 

vám zdá, že se problém těžko řeší „z očí do očí“ máte možnost vhodit 

připomínku do schránky u schodiště - ta se vybírá každý týden. Vše se dá řešit 

domluvou ke spokojenosti obou stran…, jen je potřeba o problému vědět a 

řešit jej… 

 

 Víte, že od příštího školního roku je povinný předškolní ročník vyplývající 

z novely školského zákona ?....... 

 

    ano  odpovědělo 49 rodičů           ne      1 z rodičů  

 

odpověď školky: Docházka všech dětí, jež budou navštěvovat poslední 

ročník mateřské školy bude zvlášť monitorována  a bude muset být rodiči 

směrem ke školce řádně omluvena zřejmě do „omluvných listů“. Pokud dítě 

bude častěji chybět (vše bude stanoveno a zakotveno ve školním řádu) budou 

rodiče upozorněni a poté se tato situace bude řešit ve spolupráci s OSPOD -

stejně, jako to funguje v současnosti ve škole… 



     

 Víte, že naše školka má ještě jednu třídu s názvem „DUHOVÁ“ formou 

odloučeného pracoviště na ZŠ Valtická, která je vhodná pro starší děti? 

 

 ano   odpovědělo 50 rodičů        ne  žádný  z rodičů         

 

 odpověď školky: Na základní škole Valtická je formou odloučeného 

pracoviště ještě jedna třída naší školky. Jsou zde převážně předškoláci a 

děti. Mladší děti se do této třídy doplňují na žádost rodičů, či po domluvě 

s MŠ vždy před zápisem nových dětí. Děti se stravují ve škole, hrají si zde 

v tělocvičně, využívají školní hřiště s novými herními prvky… Po obědě 

děti odpočívají na lehátkách jako u nás ve školce (cca 30 minut) a poté mají 

připraveny klidové činnosti. Děti z naší Duhovky se už cítí být školáky, i 

když si ještě hrají s hračkami. Pokud má někdo pro své dítě na příští školní 

rok zájem o tuto třídu nahlaste to co nejdříve paní učitelce, nebo ředitelce. 

Provoz třídy na odloučeném pracovišti je od 6:45 do 16:15 hodin. 

V letošním školním roce si tu s dětmi hrají p. uč. Marie Dostálová a Ellen 

Kozelská.  S Duháčkama se často potkáváme nejen na společných akcích 



školky, ale chodí si za námi hrát (nebo my za nimi). O prázdninách a 

ředitelských volnech v ZŠ navštěvují naši školku. Všechny děti s odkladem 

školní docházky z naší školky tuto třídu navštěvují, stejně, jako starší děti, 

jež jsou přijaty v rámci zápisu do MŠ (tato situace vychází z vnitřní 

směrnice školy). 

 

  Znáte náš školkový časopis Myšpulín - víte, kde ho pořídit? 

 

    ano  odpovědělo 49 rodičů           ne      1 z rodičů     

 

   ostatní odpovědi rodičů: máme každý výtisk od září…   

 

odpověď školky: Časopis vychází od roku 1996 jsou v něm všechny akce 

školky, básničky, úkoly, skládanky, narozeniny dětí a také poděkování pro 

rodiče, odborné články…  stojí 5,- Kč a můžete si jej zakoupit vždy začátkem 

měsíce  v každé třídě. Děti společně s rodiči mohou vyrobit Myšpulínův úkol, 

který se pak na konci měsíce losuje…Losování Myšpulína je velmi krásná 

akce, kdy se sejdou děti z celé školky - společně se zpívají písničky, povídá se 



s dětmi o aktuálním dění ve školce a pak se vylosují malé odměny pro šikovné 

děti, jež na úkol nezapomněly… 

Starší čísla tohoto časopisu jsou zveřejněna na webu i s galerií úkolů, jež děti 

plní… 

 

 

 Navštěvujete stránky naší školy ve tvaru www.mshabanska.cz? 

 

ano     odpovědělo 42 rodičů          ne      odpovědělo 8 rodičů  

 

ostatní odpovědi rodičů: někdy…, zřídka…,  nepotřebuji na web - vše je 

v MŠ informace…,  málo…2x , obsahově tam máloco najdete - to co 

hledáte… 

 

odpověď školky: webovky slouží jako prezentace školy pro širokou 

veřejnost, takže jejich obsah by měl tomuto účelu sloužit - poskytnout 

základní informace… snažíme se zde umísťovat nejen aktuální dění ve školce, 

ale i pár fotek z běžných činností ve třídách. Pokud máme s dětmi kvalitně 



pracovat, tak je někdy velmi málo prostoru na fotografování a zveřejňování 

každé maličkosti…pro naše rodiče navštěvující každodenně školku se snažíme 

fotky vystavovat ihned po akci, jež právě probíhá a vedeme již několik let 

kroniku, která je k nahlédnutí k dispozici téměř pořád na hlavní chodbě školy 

(některé malé děti necháte jako rodiče v knize listovat a dokonce i vepisovat, 

či čmárat - je to kus naší společné historie a to je potřeba mít na paměti!!!)… 

pro lepší představu fungování školky vám na chodbu přidáme na čas také 

kroniku, jež školku provází od jejího začátku - snažte se prosím na ni dát 

pozor před dětmi - takové téměř šedesátileté vzácnosti ještě nemohou rozumět 

Na webu je také prostor pro dotazy rodičů - ikonka“okénko pro vás“, kde se 

můžete dotazovat, nebo se některé aktuální novinky dovědět…v okénku 

s ikonou „Aktuality“ pokud je rozkliknete najdete “na co se právě těšíme“-

plakátky z chodby ve školce. “co nás čeká“ pokud rozkliknete rozloží se vám 

akce na celý měsíc. Ikona „Jak si hrajeme“ je potřeba rozkliknout jednotlivé 

názvy - jsou tam fotky z činností jednotlivých tříd… 

„Plánované akce“ pokud rozkliknete na jednotlivý obrázek (jablko - podzim, 

vločka - zima, narcisky - jaro, jahody - léto), tak jsou tam schovány pánované 

akce na celý rok 



„Historie ve fotografiích“ - pokud kliknete na jednotlivé roky, jsou zde 

historické společné fotografie celých tříd od vzniku školky 

ikonka „Nabízíme“ skrývá starší vydání Myšpulína, průběh jeho losování i 

galerie výrobků…,  

v ikoně „O nás“ jsou schované fotky úspěchů ve výtvarných soutěžích, nebo 

kliknete na“ výstavy“ a vyjedou jednotlivé fotky 

 

 Napadá vás cokoliv, co by se dalo dělat u nás ve školce jinak, nebo se 

dalo změnit? 

           

ostatní odpovědi rodičů: nenapadá, jsem s přístupem prostředí a chodem MŠ 

spokojená a Vilda taky…, velmi děkujeme za přístup paní učitelek ve třídě 

zeleňásků, za zajímavé a tvůrčí nápady, spousty básniček a zajímavých 

činností. Osobně jsem  vždy překvapena jaká panuje ve školce pohoda a řád a 

za tím je vidět úsilí paní učitelek, aby děti věděly co, kdy a jak dělat a cítily se 

příjemně…, jsem opravdu plně spokojena…, pochvala celému kolektivu  MŠ 

za nápady, trpělivost ochotu a lásku dětem, za milé i přísné vyjadřování…, 

nemám žádný nápad…, nic bychom neměnili, máte perfektní přístup k dětem, 



což je pro nás nejdůležitější…, uvítala bych více kroužků do školky - hra na 

flétnu, bruslení na zimním stadionu, výuka angličtiny…momentálně ne…, 

pochvala celému kolektivu za trpělivost a hravost s našimi dětmi…, uvítali 

bychom větší zapojení rodičů do praktických stránek vedení školky -

seznámení s rozpočtem (výdaje a pánované investice) bylo by možné více 

využívat rodiče při organizování akcí jako Mikulášská besídka, opékání atd. 

V současné době je složité pro ty, co by se chtěli na dění podílet aby měli 

možnost se více podílet a více se s prostředím a ostatními rodiči seznámit…, 

chtěla bych se zeptat, jak to vypadá s otevřením další třídy od příštího 

školního roku a zda bude školka uzavřena o prázdninách…, ne jsme, velice 

spokojeni - děkujeme…, více akcí pro zapojení rodičů i rodiny, asi pružnější 

webové stránky, fota z akcí jednotlivých tříd…, ne…, jsme spokojeni…, 

zavést angličtinu…, dobře se komunikuje, všichni jste příjemní…, Chtěla 

bych volně (nebo alespoň někdy) navštěvovat školkovou zahradu 

 

odpověď školky: pokud se chce někdo z rodičů více podílet na akcích školy -

vítáme každou iniciativu…klidně se ozvěte a my velmi rádi pomoc 

jakéhokoliv druhu přijmeme - například na organizaci Mikulášské besídky se 



podílí  asi 37 lidí, kteří se nabídnou… takže pokud bude kdokoliv ochotný 

budeme pro příště moc rádi…Angličtinka ve školce - již jsem odpovídala -

(kromě odpovědi výše…) naše školka se věnuje logopedii - máme zde spoustu 

dětí s velmi malou slovní zásobou českých slov (i třeba čtyřletých - umí pár 

slovíček česky. Anglicky pojmenují několik barev, ale často je ani nepoznají 

ani nepřiřadí… s dětmi ve školce mají obrovské mezery domluvit se běžnými 

slovíčky česky…) máme to vyzkoušené (v kronice je dokladovaná nejen 

výuka angličtiny, ale i němčiny z dřívější doby) - děti se potřebují dle našeho 

názoru učit mluvit hlavně česky - více jak polovina dětí má logopedický 

problém, nebo velmi malou slovní zásobu - někdy na úrovni ročního dítěte…, 

rozpočet školy je velmi složitou záležitostí, kterou je potřeba velmi pečlivě 

hlídat…nevím, zda by někdo z rodičů s touto složitou věcí mohl nějak 

pomoci. Uhodnout dopředu doplatky energií, které se neustále zdražují je 

těžké, natož předvídat skryté investice (opravy prostor budovy, zahrady…) 

K pořízení didaktických pomůcek a důležitých věcí je potřeba smysluplné 

plánování celého kolektivu, které zde velmi dobře odjakživa funguje. Je 

potřeba stále naslouchat celému kolektivu - co je kde potřeba dokoupit 

(pomůcky zaměřené na jednotlivá témata, výtvarný materiál…), či opravit, 



nebo pořídit, před rokem jsme pořídili interaktivní tabuli na půjčku, jež 

využíváme k výchovné práci s dětmi, aparaturu sloužící k vystoupení dětí, CD 

přehrávače na tanečky pro děti ve třídách (nedávno jsme pořídili s pomocí 

rodičů velmi moderní programovací pomůcky, sušičku na prádlo, či pec na 

vypalování keramiky… Dostali jsme od rodičů několik televizí a DVD 

přehrávačů, troubu do dílny pro pečení dobrůtek s dětmi, spoustu výtvarného 

materiálu, jež odlehčuje rozpočet školy). Nedávno jsme dostali překrásný 

nábytek, který jsme využili na zbudování nového prostoru pro děti… Nová 

KNIHOVNA, která vznikla v suterénu školy, bude sloužit pro skupinovou i 

individuální práci s dětmi, kde je možné ještě více pěstovat nejen slovní 

zásobu, ale i pěkný vztah ke knihám a pohádkám, což je pro děti předškolního 

věku velmi důležité… ale také jako další prostor pro nepřímou práci učitelek -

je zde k dispozici počítač, tablet, internet, tak aby si paní učitelky mohly vždy 

připravit kvalitní a široký program pro vaše děti…, Knihovnu zdobí také 

galerie akcí „Zámecké čtení“ v podobě fotografií, kde je možno zhodnotit, 

kolik let se naše školka intenzívně věnuje podpoře českého jazyka, rozšiřování 

slovní zásoby a pěstování vztahu ke klasickým českým knihám a pohádkám… 



k dotazu pobytu na školkové zahradě: zahrada a přilehlé prostory budovy 

podléhají řádu, jež nedovoluje jiným osobám se zde zdržovat… Školka 

zodpovídá za stav těchto prostor a je plně zodpovědná za každou situaci, která 

zde nastane např. kdo by zodpovídal za zranění „cizího“ dítěte? Třeba na 

herním prvku, jež je určen k opravě? Nebo by se „cizí“ dítě nedopatřením 

dostalo do prostoru bazénu?... Je to velmi velké riziko MŠ zodpovídat za děti, 

jež do školky nejsou řádně přihlášeny a nejsou tudíž součástí dozoru našich 

učitelek, které stav zahrady a herních prvků nejen aktuálně monitorují 

(případnou nutnost opravy herních prvků neprodleně hlásí a neprodleně se 

herní prvek opravuje tak, aby vyhovoval všem bezpečnostním požadavkům…) 

a plně za každou situaci v rámci režimu MŠ zodpovídají…v rámci města je 

zde dostatek prostoru pro veřejné vyžití všech dětí v Mikulově napříč 

věkovým požadavkům, jež podléhají přísným pravidelným bezpečnostním 

kontrolám, tudíž jsou pro vaše děti velmi bezpečné… 

nová kapacita školy: v rozpočtu města je v tomto roce počítáno s rozšířením 

kapacity naší školy - nová rekonstrukce po deseti letech. Vše je zatím 

v jednání, ale s největší pravděpodobností proběhne… kapacita školky by 

měla být rozšířena o 28 dětí (celková kapacita 123 dětí včetně odloučeného 



pracoviště). Dle aktuálního projektu vznikne v podlaží Zelené třídy 

pravděpodobně třída s názvem „Bílá“ (vymyslely samy děti… padaly ještě 

nápady na Hnědou, Zlatou, Oranžovou , Kouzelnou a Snovou…) 

 

 

 Prostor pro vaše připomínky, stížnosti, nápady, pochvaly 

 

další odpovědi rodičů: rádi bychom věděli, kdy je nejvhodnější vodit děti do 

školky…, jste skvělí!(nejlepší)…, Díky za všechno…, Chválím celý kolektiv 

MŠ Habánská za přístup a péči o děti a prostředí školky…! Moc děkuji všem, 

za příjemné roky strávené ve školce. Oba kluci byli spokojení, já jsem vždy 

všechno důležité od paní učitelek věděla. Krásná vystoupení, děkuji všem za 

snahu…!, Jsem absolutně spokojená…, Zavést angličtinu…, Paní učitelky 

jsou vstřícné, komunikace výborná…, oceňuji jejich trpělivost a přístup…, 

děkujeme celé školce a hlavně paním učitelkám…, Přístup k dětem je 

perfektní! Moc se mi líbila Mikulášská, jak celá školka spolupracovala…., 

Přístup paní učitelek je profesionální…, Chválíme přístup učitelek k dětem, 

chválíme i přístup vedení školky a komunikace s ním…, Celá školka je 



skvělá, prostředí přátelské, třídy hravé a pestré…, Jsme ve školce prvním 

rokem a jsme moc spokojeni, líbí se nám program i aktivity - jejich pestrost…, 

Naše dítě má školku moc rádo…, Chtěli bychom zdůraznit, že jsme se 

školkou i se všemi učitelkami a pracovnicemi z celkového pohledu velmi 

spokojeni a jejich práce si velmi vážíme…, Korálky sa vám moc povedly, i 

dílnička…- ste skvelý, ďakujeme, že můžeme k vám chodit…. jsme moc 

spokojeni se školkou…, Velmi si cením přístupu Elenky a Marušky i 

ředitelky. Je vidět, že pro školku žijete a bude nás moc mrzet, že budeme 

muset přejít do školy…, Nemám žádné stížnosti, jenom chválím…, Psala bych 

stále to stejné - jsem moc spokojená - neměnila bych - perfektní…, Moc 

děkuji všem zaměstnancům MŠ za přátelské a příjemný přístup jak k rodičům, 

tak k dětem…  

 

 

K odpovědi “do kdy mají děti chodit do školky“: Ráno si děti mohou užívat 

spontánní hry, které jsou velmi důležité k rozvoji jejich osobnosti převážně 

v oblasti sociálních vztahů. Do těchto her se lehce vkládají méně i více 

náročné činnosti k danému tématu, které jsou různorodé a děti si mohou mezi 



nimi vybrat, co je zaujme - každá z nich dítěti skládá určité souvislosti 

vybraného tématu (téma si děti vybírají samy - piktogramy na nástěnkách v 

šatnách, učitelka k němu plánuje vhodné činnosti v souladu se školním 

vzdělávacím programem - děti téma doplňují i vlastními pomůckami, nápady, 

znalostmi…). Pokud dítě chodí do školky později, než na 8 hodin rozhodně 

přichází o některé činnosti, spontánní hru… 

Celý kolektiv naší školky si velmi váží vašich názorů, jež jste vyjádřili 

formou těchto dotazníků… moc si ceníme vašich převážně chválou 

zářících vyjádření nejen na prostředí školky, ale i na přístup celého 

kolektivu a celkovou atmosféru MŠ. Je to pro nás všechny velmi 

motivující faktor, který celý kolektiv rozhodně ještě více stmeluje a 

vytváří další prostor pro spolupráci nejen mezi rodiči, ale hlavně mezi 

pedagogy i správními zaměstnanci… všichni u nás ve školce vkládají do 

této moc krásné práce obrovský kus osobního času, své osobnosti - což 

dohromady vytváří velmi ucelený, tvořivý, profesionální a dokonale 

spolehlivý kolektiv, který si zaslouží obrovskou pochvalu! Chválím a 

velmi děkuji kuchařkám, uklízečkám, ekonomce, asistentkám a učitelkám 

za nádhernou práci, která utváří velmi dobré jméno naší školky „Zelený 



ráj“, které zní celým našim líbezným městem. Děkuji mnohokrát - před 

celým kolektivem smekám a skládám našim všem „holkám“ hlubokou 

poklonu!!!                                              

            Renáta Březinová 

 

                                         
      

 
 
 


